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PRZED STULECIEM BULWARÓW 

Informacja na temat planowanych w 2014 roku obchodów 100-lecia 

Bulwarów Wiślanych była tematem posiedzenia Komisji Kultury, 

Promocji i Ochrony Zabytków RMK. Prezentację swoich pomysłów 

przekazali przedstawiciele armatorów cumujących na Wiśle barek, w 

których mieszczą się restauracje i kawiarnie. 

Stowarzyszenie Inwestorów i  Armatorów Górnej Wisły chce, by okrągła 

rocznica była okazją do wydobycia z cienia tego malowniczego i bardzo 

atrakcyjnego zakątka Krakowa.  Zamiar ma swój sens metaforyczny, ale 

rozumieć należy go także zupełnie dosłownie – na bulwarach brak 

odpowiedniego oświetlenia, co nie tylko źle wpływa na działalność 

gastronomiczną, ale także stwarza niebezpieczeństwo dla miłośników 

wieczornych spacerów, zwłaszcza późną jesienią i zimą. Stowarzyszenie 

zgłosiło swoje poprawki i uwagi do „Planu Zagospodarowania Bulwarów Wisły”.  

Podjęto aktywne działania w celu realizacji projektu oświetlenia oraz 

kompleksowego zagospodarowania   bulwarów-  wykonana została wstępna 

koncepcja autorstwa prof. inż. arch. Aleksandra Böhma oraz mgr inż. arch. 

Joanny Szwed.  

Stowarzyszenie Inwestorów i  Armatorów Górnej Wisły chce w 2014 r. 

zorganizować  serię imprez odbywających się od maja do września. Mają one 

promować bulwary, ale też przyczynić się do rewitalizacji cennego zabytku 

architektury technicznej jaką są nadrzeczne aleje. W założeniu imprezy 

odbywać się będą w obrębie: bulwaru Kurlandzkiego, bulwaru Czerwieńskiego, 

Placu Bonapartego oraz na barkach i przystaniach. Zapowiadają, że w 
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terminarzu obchodów znajdą się  imprezy artystyczne i koncerty, imprezy 

sportowo-rekreacyjne oraz inscenizacje historyczne.  

Na temat ewentualnej współpracy i jej form dyskutowała z przedstawicielami 

stowarzyszenia Izabela Helbin, dyrektor Krakowskiego Biura Festiwalowego. 

Radni zaproponowali powrót do sprawy po przygotowaniu kosztorysów i 

wstępnych planów wydarzeń. (JB) 

PUNKT INFORMACYJNY, PLANY ROZWOJOWE 

W planie posiedzenia Komisji Ekologii i Ochrony Powietrza znalazły się 

dwa punkty związane z walką ze smogiem: omówienie 

organizacji/utworzenia punktu informacyjno-doradczego dla 

mieszkańców chcących wymienić piece na węgiel lub drewno oraz 

informacja MPEC na temat strategii rozwijania sieci ciepłowniczej 

Krakowa do roku 2018. 

Radni podkreślali, że zależy im na jak najbardziej efektownej akcji 

informacyjnej na temat likwidacji domowych palenisk i programu osłonowego. 

– Akcja musi docierać do każdego krakowianina – mówił Bogusław Kośmider, 

przewodniczący RMK – Mam nadzieję na spotkania z mieszkańcami, akcję 

edukacyjną na terenie szkół i w poszczególnych dzielnicach Krakowa. Liczę też 

na punkt informacyjny. Mamy dobre, sprawdzone wzorce z punktu dla 

przedsiębiorców przy Al. Powstania Warszawskiego. Warto z nich skorzystać.  – 

Trzeba do ludzi wyjść z pozytywną informacją, przedstawić zyski jakie wiążą 

się z likwidacją palenisk, przekonywać, że to zmiana na lepsze – argumentował 

radny Marcin Szymański. Uważam, że punkty powinny się znaleźć w siedzibach 

rad dzielnic. Przewodniczący komisji Paweł Ścigalski był nieco innego zdania: – 

Nie wszyscy krakowianie wiedzą, gdzie są biura rad dzielnic, lepiej wykorzystać 

ten kanał do kierowania do jednej instytucji zapewniającej informacje oraz 

pomoc w kalkulacji kosztów.  

 W drugiej części posiedzenia radni zapoznali się z prezentacją Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, problemami w rozbudowie sieci, 
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specyfiką 22 obszarów rozwojowych oraz wynikami inwentaryzacji 4477 

budynków na terenie Krakowa. (JB) 

 BUDŻET UCHWALONY 

94., ostatnia w tym roku sesja RMK trwała 8 godzin. Radni podjęli 23 

uchwały, 5 procedowali podczas pierwszych czytań.  

Jednym z najważniejszych punktów obrad było podjęcie przez radnych uchwały 

dotyczącej budżetu na 2014 rok. Radni odroczyli głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru „Monte Cassino-Konopnickiej”. Skarga za działania na 

Zarząd Budynków Komunalnych w Krakowie została odesłana do 

projektodawcy, czyli do Komisji Rewizyjnej.  

Kolejna zwyczajna sesja RMK odbędzie się w środę, 15 stycznia o godz. 10. 

Podsumowanie obrad: https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11966 

REFERENDUM W SPRAWIE IGRZYSK 

Do Rady Miasta Krakowa wpłynął projekt uchwały autorstwa klubu 

radnych PiS, a dotyczący przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Miejskiej Kraków dotyczących udziału Krakowa w staraniach  

o organizacje Zimowych Igrzysk Olimpijskich oraz Paraolimpijskich. 

W uzasadnieniu do projektu uchwały czytamy: „Organizacja zimowych Igrzysk 

Olimpijskich jest przedsięwzięciem wymagającym wielopłaszczyznowych 

przygotowań i angażującym publiczne środki finansowe. Brak należytej 

informacji w tym zakresie nie pozwala mieszkańcom na właściwą ocenę tego 

przedsięwzięcia. Stąd niezbędne są stosowne konsultacje społeczne, które 

zobrazują poparcie lub jego  brak  mieszkańców Krakowa dla tej inicjatywy”. 

(MB) 

 TRADYCYJNY OPŁATEK RADNYCH 

Bogusław Kośmider - Przewodniczący Rady Miasta Krakowa, Jacek 

Majchrowski - Prezydent Miasta Krakowa, ks. kardynał Stanisław 

https://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11966
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Dziwisz – Metropolita Krakowski, radni miasta i urzędnicy spotkali  się 

podczas opłatka Rady Miasta Krakowa. Uroczyste spotkanie odbyło się 

w Holu Kamiennym Urzędu Miasta 18 grudnia. 

Spotkanie opłatkowe było okazją do składania życzeń, ale również do 

podsumowania tego, co w Krakowie wydarzyło się w 2013 roku. 

- Ogromnie się cieszę z każdego samorządowego opłatka, ze spotkania z 

naszymi pasterzami, którzy rokrocznie odwiedzają nas po sąsiedzku, 

przechodząc z drugiej strony ulicy Franciszkańskiej, z prezydentem, radnymi i 

współpracownikami z magistratu. Cieszę się, że odwiedzają nas delegacje z rad 

dzielnic, radni miasta z poprzednich kadencji i wiele innych osób. To chyba 

dobry znak. Ze szczególną radością witam zawsze także delegację harcerzy 

niosących po Krakowie i całej Polsce Betlejemskie Światełko Pokoju. Dobrze, że 

co roku spotykamy się w coraz liczniejszym gronie. Z okazji nadchodzących 

Świąt Bożego Narodzenia pragnę życzyć państwu, w imieniu Rady Stołecznego 

Królewskiego Miasta Krakowa oraz własnym, radości, spokoju, pogody ducha, 

miłych spotkań przy rodzinnym stole, wspólnego kolędowania oraz wielu 

wzruszeń. Wierzę, że święta to nie tylko okazja do odpoczynku i przyjemnych 

spotkań lecz również okazja do duchowego podsumowania roku i przygotowań 

na następny. Oby był jeszcze lepszy – mówił Bogusław Kośmider, 

przewodniczący RMK. 

- Dobrze się stało, że tradycyjny zwyczaj dzielenia się „białym chlebem” 

wychodzi poza rodzinny krąg. Jest on tym bardziej ważny, że skąpimy sobie 

życzliwość na co dzień. Święta Bożego Narodzenia przypominają nam, że 

jesteśmy dziećmi bożymi, braćmi i siostrami. Życzę pełnej radości na Święta 

Bożego Narodzenia, życzę też cichej satysfakcji z dobrze pełnionej służby 

publicznej dla Krakowa – mówił w trakcie spotkania ks. kard. Stanisław 

Dziwisz. (MB) 

BUDŻETOWA PEŁNĄ PARĄ  

Przed końcem każdego roku kalendarzowego radni z Komisji 

Budżetowej biją rekordy w ilości dyskutowanych i opiniowanych 
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dokumentów. Koronnym punktem posiedzenia było zaopiniowanie 

poprawek zgłoszonych do projektu budżetu Miasta Krakowa na rok 

2014.  

Z 240 poprawek do budżetu pozytywną opinię zyskały: poprawka klubu PO  

i jedna spośród ponad stu złożonych przez radnego Włodzimierza Pietrusa.   

Z ponad czterdziestu zgłoszonych do projektu wieloletniej Prognozy Finansowej 

pozytywnie zaopiniowano jedną poprawkę klubu PO. 

Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała także projekty: 

- utworzenie jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 

- wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej od 

ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego, 

- zmiana uchwały nr LXXX/1057/09 Rady Miasta Krakowa z dnia 9 września 

2009 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania dotacji udzielanych dla szkół i 

placówek publicznych oraz niepublicznych, prowadzonych na terenie Gminy 

Miejskiej Kraków przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina 

Miejska Kraków (z późn. zm.), 

- zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2013 (dot. zmian planu dochodów 

w działach: 758, 801, 852 i 900 oraz zmian planu wydatków w działach: 600, 

710, 750, 801, 852, 854, 900, 921 i 926), 

- zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2013 (dot. zmiany przeznaczenia 

rezerwy celowej na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego oraz zmian w 

planie wydatków w działach: 600, 700, 758, 801, 851, 852, 853, 854, 900 i 

926), 

- przyjęcie wzoru wniosku o udzielenie dotacji celowej z budżetu Miasta 

Krakowa, wniosku o rozliczenie dotacji  celowej z budżetu Miasta Krakowa i 

wzoru umowy o udzieleniu dotacji  celowej z budżetu Miasta Krakowa na 

zadania z zakresu ochrony środowiska, 
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- udzielenie dotacji miejskiej instytucji kultury - Muzeum Armii Krajowej. 

WPROWADZENIE DO WARTOŚCI DODANEJ  

Nietypowy przebieg miało posiedzenie Komisji Edukacji. Jego głównym 

punktem była prezentacja „Jak interpretować wskaźniki Edukacyjnej 

Wartości Dodanej dla szkół - wprowadzenie do dyskusji”, wygłoszona 

przez dr Annę Widur, ekspertkę Instytutu Badań Edukacyjnych. 

Wedle słownikowych definicji Edukacyjna Wartość Dodana (EWD) to „miara 

używana jako prognostyk wyniku egzaminu na wyższym etapie edukacyjnym, 

czyli egzaminu gimnazjalnego. Wartość dodana dla ucznia jest różnicą 

pomiędzy oczekiwanym a rzeczywistym wynikiem gimnazjalnym”.   

– Grupa ekspertów bada różnicę pomiędzy wynikiem danej szkoły a wynikiem 

przewidywalnym – tłumaczyła zawiłości edukacyjnej matematyki Anna Widur.  

Nie ukrywała też, że ten rodzaj ewaluacji sukcesu szkolnego nie funkcjonuje 

jeszcze na pełnych obrotach. - To rzecz nowa, dzieje się na naszych oczach. 

Szkoły często nie potrafią korzystać z EWD – przyznała Anna Widur.  

W ramach dyskusji głos zabrała m.in. Marta Patena, przewodnicząca komisji. 

Pytała o świadomość dyrektorów szkół i ich obawy przed nową metodą 

badania. W krytycznym tonie do sprawy odniosła się Barbara Nowak, 

wiceprzewodnicząca komisji.  

Ze szczegółami na temat EWD można zapoznać się na stronie 

http://ewd.edu.pl/ 

RADNI INTERPELOWALI 

Niektóre spośród interpelacji radnych zgłoszonych podczas 94. sesji 

Rady Miasta Krakowa, 18 grudnia. 

Mirosław Gilarski pytał m.in. o zapowiadane oszczędności w szpitalu 

miejskim im. Stefana Żeromskiego oraz działalność Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji.  

http://ewd.edu.pl/
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Ryszard Kapuściński pytał o wydatki na zabawę sylwestrową na Rynku 

Głównym, z uwzględnieniem kosztów ponoszonych przez spółki miejskie i 

podmioty zewnętrzne.  

Teodozja Maliszewska zwróciła uwagę na niedostatki obsługi komunikacyjnej 

na osiedlu Żabiniec.  

Agata Tatara ponowiła pytanie o przywrócenie miejsc parkingowych przy Alei 

Słowackiego.   

Adam Kalita zwrócił się z apelem o zwolnienie z czynszu organizacji 

niepodległościowych i kombatanckich wynajmujących lokale przy Rynku 

Kleparskim 4.  

Adam Migdał i Sławomir Ptaszkiewicz interweniowali w sprawie wycinki 

drzew w Lasku Borkowskim.  

Interpelacja Edwarda Porębskiego dotyczyła działalności sklepów z 

alkoholem na nowohuckich osiedlach i w innych punktach miasta. Zdaniem 

radnego jest ich zbyt wiele i często znajdują się blisko szkół. (JB) 

 

BOGUSŁAW KOŚMIDER PRZEWODNICZĄCY RADY MIASTA KRAKOWA  

godz. 12 - wspólny opłatek z mieszkańcami i gośćmi Krakowa, Rynek Główny 

(zaproszenie: Prezydent Miasta Krakowa, Przewodniczący Rady Miasta 

Krakowa)  

godz. 17 - 51. Lekcja Śpiewania (zaproszenie: Prezydent Miasta Krakowa, 

Przewodniczący Rady Miasta Krakowa) 

 

 

Bogusław Kośmider – godz. 14.30 – 15.30, Urząd Miasta Krakowa, Plac 

Wszystkich Świętych 3-4, klatka F, II piętro p. 205 (prosimy o wcześniejsze 

KALENDARIUM RADY MIASTA KRAKOWA: 22 GRUDNIA - NIEDZIELA 

 

 

 

 

 

 

 

 DYŻURY RADNYCH MIASTA KRAKOWA: 23 GRUDNIA - PONIEDZIAŁEK 
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zgłoszenie zamiaru spotkania w Kancelarii Rady Miasta i Dzielnic Krakowa 

pokój nr 153 lub telefonicznie nr 12-61-61-590) 

UMÓW SIĘ Z RADNYM 

Spotkania z mieszkańcami – oprócz podanych terminów - odbywają się 

również po wcześniejszym, telefonicznym lub mailowym ustaleniu 

terminu i miejsca. Poniżej numery telefonów i adresy mailowe radnych 

miasta Krakowa: 

Magdalena Bassara – tel. 608-680-345 

Jerzy Fedorowicz – tel. 604-199-430, miejsce spotkania: Urząd Miasta 

Krakowa, Plac Wszystkich Świętych 3-4, klatka F, III p. pok. 305 

Bartłomiej Garda – tel. 12 648-96-18 

Mirosław Gilarski – tel. 502-174-104 

Andrzej Hawranek – tel. 507-315-066 

Marek Hohenauer – tel. 12 648-96-18 

Dominik Jaśkowiec – tel. 606-883-497, e-mail: dominikjaskowiec@interia.pl 

Rafał Komarewicz – e-mail: rafal.komarewicz@rmk.krakow.pl, tel. 519-537-

120, miejsce spotkania: Urząd Miasta Krakowa, Plac Wszystkich Świętych 3-4, 

Klatka F, III p. pok. 340 

Józef Pilch – tel. 601-573-155 

Edward Porębski – tel. 12 644-78-40 

Bogdan Smok – tel. 604-228-830, e-mail: biuro@bogdansmok.pl 

Jerzy Woźniakiewicz – tel. 12-647-15-66 

Dyżury są na bieżąco aktualizowane. Serdecznie zapraszamy na stronę Rady 

Miasta Krakowa w BIP: http://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11955. 

 
D    WARTO WIEDZIEĆ: 

 

 

 

http://www.bip.krakow.pl/?bip_id=1&mmi=11955
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HARMONOGRAM SESJI RADY MIASTA KRAKOWA W 2014 ROKU: 

• 15 stycznia 

• 29 stycznia 

• 19 lutego 

• 12 marca 

• 26 marca 

• 9 kwietnia 

• 23 kwietnia 

• 7 maja 

• 21 maja 

• 5 czerwca (sesja uroczysta z okazji święta miasta) 

• 11 czerwca 

• 25 czerwca 

• 9 lipca 

• 27 sierpnia 

• 10 września 

• 24 września 

• 8 października 

• 22 października 

• 5 listopada 

• 19 listopada

Z poważaniem, 

Magdalena Bartlewicz 

Referat Informacji i Współpracy Zagranicznej 

Kancelaria Rady Miasta i Dzielnic Krakowa 


